
 1

 
ACTA DE LA SESSIÓ NÚM. 01/2010 ORDINÀRIA DEL PLE DE 
L’AJUNTAMENT DE DATA 11 DE GENER DE 2010 
 
  
Identificació de la sessió: 
Núm.  01/2010 
Sessió: ordinària 
Data: 11 de gener de 2010 
Horari: 11.30 a 13.30 hores 
Lloc: Sala de sessions de l’Ajuntament de Manacor 
  
 
Assistents 
 
President 
Antoni Pastor Cabrer 
 
Regidors 
Pel grup municipal del PP 

1. Mesquida Ferrando, Antoni  
2. Febrer Gelabert, Isabel  
3. Vecina Castillo, Andrés 
4. Rosselló Cerdà, Pedro  
5. Sureda Fons, Antonio  
6. Bosch Lliteras, Llorenç  
7. Riera Mascaró, Catalina 
8. Bover Sansó, Maria  
9. Nicolau Girart, Rafel 

Pel grup municipal ALM-UM 
1. Julve Caldentey, Catalina 
2. García Boza, Salustiano  
3. Mateu Capllonch, Francisco 

Pel grup municipal AIPC 
1. Gomila Capó, Joan  
2. Amer Artigues, Bernat  

Pel grup municipal PSM-Esquerra-Verds 
1. Gayà Riera, Sebastià 
2. Llodrà Gayà, Joan  
3. Oliver Gomila, Miquel 

Pel Grup Municipal Socialista 
1. Roman Quetglas, Rosa Júlia  
2. Castellano Gallardo, José Miquel  
3. Morey Fernández, Francisca Maria 
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Secretari general 
Antoni Benlloch Ramada 
 
 
Ordre del dia, desenvolupament de la reunió i acords: 
 
1. Aprovació acta  18/2009 ordinària. 
2. Donant compte de les resolucions dictades en el mes de desembre de 2009 
3. Precs, preguntes i interpel·lacions. 
 
Proposicions de la batlia 
4. Aprovació segona relació de projectes per incloure dins el Fons Estatal per a 
l’ocupació i sostenibilitat. 
5. Aprovació definitiva de l’estudi de detall d’implantació d’equipament públic illeta 
situada als carrers Lepant, Sant Antoni, Jordi Sureda i Músic Antoni J. Pont, de 
Manacor 
 
Diversos 
6. Moció del Grup Municipal Socialista per a la convocatòria de la Comissió de Cultura. 
7. Moció dels Grups PP i AIPC per a la rehabilitació integral del CP Mestre Pere Garau o 
construcció d’una escola nova a son Macià. 
 
Moció d’urgència: 
Batlia: encomana de gestió a la Fundació IBIT per a l’aplicació de la Llei d’administració 
electrònica 
Grup Municipal Socialista: moció per incloure una inversió procedent del Pla E 2010 a 
l’Escola Mestre Pere Garau (Son Macià) 
 
El president obri la sessió i es procedeix a tractar els punts de l’ordre del dia. 
 
 
1. Aprovació acta  18/2009 ordinària 
 
Acta número 18/2009 ordinària de 14 de desembre de 2009. 
 
El Sr. Castellano Gallardo no està conforme amb la contesta del Sr. Vecina Castillo 
respecte a la pregunta sobre la pista d’aeromodelisme existent a son Fangos. 
 
El Sr. batle contesta, a la intervenció del Sr. Castellano Gallardo, que no té res a veure 
amb el punt que s’està debatent que és l’aprovació de l‘acta. 
 
El Sr. Gayà Riera demana les rectificacions següents: 
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1a. En el punt número 3: Precs, preguntes i interpel·lacions, quan a la contestació del Sr. 
Amer Artigues a la 3a. pregunta  de les formulades pel Grup Municipal PSM-Esquerra-
Verds quan a les al·legacions al PGOU, on diu “El Sr. Amer Artigues contesta que totes 
les al·legacions estan informades i...” ha de dir: 

• “El Sr. Amer Artigues contesta que totes les al·legacions estan informades, però 
no estan contestades als qui les varen presentar, i hi ha intenció de resoldre-les 
en els primers mesos de l’any vinent” 

2a. En el punt número 6 d’aprovació inicial sobre ampliació del Catàleg del Patrimoni 
Històric- Artístics al PTM, a la primera intervenció del Sr. Gayà Riera s’ha d’afegir el 
següent paràgraf: Per altra banda, afirma que una persona que ha estat regidor d’aquest 
Ajuntament, durant molts d’anys, va dir, en comissió d’Urbanisme a l’any 2006, on se 
va decidir renovar el Catàleg a proposta nostra, que no havíem d’aixecar “sa llebre” de 
les cases a  protegir i, precisament, una de les cases que havien d’estar al Catàleg, i ja 
s’han tomades, és d’un amic seu”, i, per tant aquesta intervenció queda de la següent 
manera: 

• “El Sr. Gayà Riera diu que votarà a favor, però retreu a l’equip de govern que el 
Catàleg s’hauria d’haver revisat l’any 2006.   Per altra banda, afirma que una 
persona que ha estat regidor d’aquest Ajuntament, durant molts d’anys, va dir, 
en comissió d’Urbanisme a l’any 2006, on se va decidir renovar el Catàleg a 
proposta nostra, que no havíem d’aixecar “sa llebre” de les cases a  protegir i, 
precisament, una de les cases que havien d’estar al Catàleg, i ja s’han tomades, 
és d’un amic seu” 

3a. En el punt número 15, relatiu a la Moció del Grup Municipal PSM-Esquerra-Verds 
relativa al servei de bus urbà, a la primera intervenció del Sr. Gayà Riera, s’ha d’afegir 
el següent paràgraf “Indica que el conveni que el Consorci de Transports va aprovar el 
gener del 2009, pendent de ratificar per aquest Ajuntament, hauria permès, amb el 
mateix bitllet de tren, que la gent utilitzés el bus urbà per acostar-se a ca seva sense cap 
cost addicional”, per la qual cosa aquesta intervenció queda de la següent manera: 

• “El Sr. Gayà Riera recalca que el servei de bus urbà que presta l’Ajuntament és 
molt dolent i que l’Ajuntament en el mes d’abril aprovà el Pla de mobilitat i 
encara no se li ha donat compliment.  Indica que el conveni que el Consorci de 
Transports va aprovar el gener del 2009, pendent de ratificar per aquest 
Ajuntament, hauria permès, amb el mateix bitllet de tren, que la gent utilitzés el 
bus urbà per acostar-se a ca seva sense cap cost addicional”. 

 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Aprovar l’acta número 18/2009 ordinària celebrada per aquest mateix òrgan el passat dia 
14 de desembre de 2009, amb les rectificacions assenyalades. 
 
 
2. Donant compte de les resolucions dictades en el mes de desembre de 2009 
 
Resolucions de la batlia presidència dictades en el mes de desembre de 2009 
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El Sr. Gayà Riera no entén perquè s’ha contractat l’execució de serveis en el carrer son 
Boga i Tarragona, ja que quan es va firmar el conveni urbanístic constaven informes 
tècnics que aquesta parcel·la estava dotada de tots els serveis. 
 
El Sr. Amer Artigues respon que l’execució d’aquestes obres tenen com a finalitat 
soterrar la xarxa elèctrica aèria i ampliar les aceres o les voreres per donar més seguretat 
als escolars.  En conseqüència, afirma que aquesta finca tenia les característiques d’un 
solar. 
 
El Sr. Gayà Riera pregunta si s’està remodelant la Torre de Porto Cristo. 
 
El Sr. Amer Artigues contesta que hi ha un projecte. 
 
El Sr. Gayà Riera, amb relació a la concessió de la llicència de les obres de l’Església 
gran demana si s’estan fent les dues torres. 
 
El Sr. Amer Artigues contesta que la llicència s’ha concedit per un projecte de 
consolidació de l’Església dels Dolors, el qual ha estat informat favorablement pels 
tècnics municipals. 
 
El Sr. Gayà Riera qüestiona la constant contractació del Sr. Joan Morey, la qual és fa 
sempre pel mateix import. 
 
El Ple de l’Ajuntament queda assabentat de les resolucions dictades per la batlia 
presidència en el mes de desembre de 2009, inscrites amb els números 3738/2009 al 
4049/2009, ambdós inclosos. 
 
 
3. Precs, preguntes i interpel·lacions. 
 
PREGUNTES ESCRITES 
 
* Presentades en data 7 de gener de 2010, amb el número 219 del RGE, pel Grup 
Municipal PSM-Esquerra-Verds: 

 
El grup municipal PSM-Esquerra-Verds presenta aquestes preguntes al Ple de dia 
11 de gener: 
 
1. Quin impost s’ha pagat via reconeixement extrajudicial de crèdits els anys 2008 i 
2009? 
2. Dins el mandat 2003-2007, quan i quines escoles va demanar l’Ajuntament a la 
Conselleria d’Educació que es fessin al terme municipal per tal de solucionar el 
dèficit de places? 
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3. Quines actuacions té previstes l’equip de govern dins el 2010 per tal de poder 
donar un ús adient a l’edifici de Can Bauzà? 
 
Sebastià Gaià Riera. Manacor. 7 de gener de 2010”. 

 
1a pregunta: la formula el Sr. Llodrà Gayà.  
 
El Sr. Bosch contesta que els reconeixements extrajudicials de l’any 2008 ha estat de 
403.103,euros i del 2009 531.000,00 euros; però destaca que amb el reconeixement 
extrajudicial de l’any 2009 s’han executat les obres del centre modular i l’adequació 
d’una escola.  Per altra banda, a títol informatiu, recorda que a l’any 2002 es varen 
reconèixer 344.000 euros i en el 2003 1.400.000 euros, dels quals 500.000 euros 
corresponien a les obres d’aparcament de Na Camel·la.  Anuncia que la major part de 
les despeses que produíen aquest reconeixements extrajudicials s’han regularitzats a 
través de les corresponents expedient de contractació. 
 
El Sr. Llodrà espera que enguany l’execució del Pressupost sigui més rigorosa i afirma 
que aquest procediment de reconeixement extrajudicial és sospitós. 
 
El Sr. Bosch Lliteras replica que aquest procediment només s’ha utilitzat de forma 
excepcional i que a l’any 2009 han estat destinades les despeses pràcticament a obres 
per millorar les instal·lacions escolars . 
 
2a. pregunta: la formula el Sr. Gayà Riera. 
 
La Sra. Riera Mascaró contesta que es va demanar a la Conselleria d’Educació i Cultura 
totes les escoles necessàries per al municipi de Manacor. 
 
El Sr. Gayà Riera reprova l’actuació de la Sra. Riera Mascaró al no contestar la 
pregunta. 
 
El batle crida l’atenció al Sr. Gayà Riera perquè mantengui el respecte a la Institució de 
l’Ajuntament. 
 
El Sr. Gayà Riera assenyala que a la passada legislatura no s’executà cap escola, i s’ha 
hagut una manca de preocupació de l’equip de govern pel que fa al tema educatiu.  A 
més, critica que, per adquirir els terrenys on es construirà el centre escolar de son Boga, 
s’hagi signat un conveni urbanístic que podrà significar una despesa per a l’Ajuntament 
de 3.500.000,00 euros. 
 
La Sra. Riera Mascaró replica que l’Ajuntament va demanar la construcció de l’IES de 
son Fangos, la millora de l’IES na Camel·la, la millora de l’escola Pere Garau, la doble 
línia del col·legi Jaume Vidal, l’ampliació de l’IES Mossèn Alcover, etc. a la passada 
legislatura. 
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3a. pregunta: la formula el Sr.  Oliver Gomila. 
 
El Sr. Bosch respon que l’any passat, quan l’Estat aprovà el Pla d’Inversió Local, tots 
els regidors varen descartar la reforma de l’edifici de Can Bauzà al tenir un pressupost 
de 2.900.000,000 euros.  Aquest cost implica que, de moment, no sigui prioritària la 
reforma de l’edifici i espera que altres administracions puguin subvencionar aquestes 
obres. 
 
El Sr. Oliver Gomila critica l’actuació municipal de comprar Can Bauzà al fer-se sense 
tenir cap idea del seu destí, i, a més, que encara no té previsió de realitzar cap actuació. 
 
El Sr. Bosch Lliteras recorda al Sr. Oliver Gomila que, quan es negocià el Pla E 2009, el 
Grup Municipal del PSM-Esquerra-Verds no va voler incloure la reforma de Can 
Bauzà. 
 
 
PREGUNTES ORALS: 
 
La Sra. Roman Quetglas pregunta quina previsió té l’equip de govern per solucionar els 
accessos a l’Institut de son Fangos. 
 
El batle assenyala que en el proper plenari es contestarà la pregunta. 
 
 
4. Aprovació segona relació de projectes per incloure dins el Fons Estatal per a 
l’ocupació i sostenibilitat 
 
Proposta de la batlia de 5 de gener de 2010 sobre aprovació d’una segona relació de 
projectes per incloure dins el Fons Estatal per a l’ocupació i sostenibilitat local, els 
quals no consten a la primera relació aprovada pel ple el 29 de desembre de 2009 per 
manca de redacció de les corresponents memòries justificatives. 
 
La Sra. Riera Mascaró explica els projectes que s’han d’incloure en el Pla Estatal per a 
l’Ocupació i la Sostenibilitat Local 2010. 
 
La Sra. Roman Quetglas demana una votació separada al considerar que el 
subministrament de material informàtic és un material fungible i que hauria d’anar a 
càrrec del Pressupost de l’Ajuntament.  Per altra banda, pel que fa al projecte 23, troba a 
faltar que es dediqui a l’eficiència energètica. 
 
La Sra. Julve Caldentey apunta que el seu Grup Municipal ha estat a favor d’arribar al 
màxim consens del Pla E i està d’acord amb els dos projectes que es presenten a 
aprovació, si bé vol posar de manifest que el batle es va comprometre a la renovació de 
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l’enllumenat públic de les cales de Cala Magrana, Cala Anguila, Cala Mendia, etc., per 
això proposa que el batle es comprometí a executar les millores de l’enllumenat públic 
d’aquestes zones costaneres.  
 
El Sr. Oliver Gomila anuncia que votarà a favor, si bé, apunta, que les bandes 
limitadores de velocitat poden produir molèsties als veïnats per renous. 
 
El Sr. Amer Artigues contesta que aquests bandes sonores s’instal·len en aquelles zones 
on no hi ha habitatges i per evitar l’excés de velocitat en algunes rectes.   Reconeix que, 
efectivament, l’enllumenat públic d’aquestes zones es troba en mal estat. 
 
La Sra. Riera Mascaró respon a la Sra. Roman Quetglas que l’adquisició de material 
informàtic és imprescindible per a la posada en marxa de l’administració electrònica. 
 
La Sra. Julve Caldentey agraeix les explicacions del Sr. Amer Artigues pel que fa a 
l’estat de les urbanitzacions indicades, però insisteix que necessita un compromís de 
l’equip de govern per solucionar aquest problema i adverteix que, en cas contrari, el seu 
Grup s’abstindrà. 
 
El Sr. Amer Artigues fa esment que tots els terrenys de Cala Mendia encara no estan 
recepcionats per l’Ajuntament i estima que una part de l’enllumenat públic l’hauria de 
pagar els veïns mitjançant contribucions especials. 
 
El batle es compromet a preveure l’execució de les obres a la primera incorporació de 
romanents de l’Ajuntament en aquelles urbanitzacions on es puguin executar. 
 
La Sra. Roman Quetglas considera que l’equip de govern es dedica a posar pedaços en 
les urbanitzacions sense solucionar els problemes i que l’Ajuntament hauria de 
gestionar més bé el pressupost, amb unes inversions de més futur. 
 
El batle agraeix el suport dels Grups Municipals ALM-UM i PSM-Esquerra-Verds i 
destaca que l’Ajuntament de Manacor ha estat dels pocs que no han aprofitat en destinar 
el nou Pla Espanya a finançar despesa corrent.  Qüestiona l’actitud de la Sra. Roman 
Quetglas al quedar tota sola davant aquesta proposta. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per devuit vots a favor (PP, AIPC, ALM-UM i PSM-
Esquerra-Verds) i tres abstencions (Grup Municipal Socialista): 
 
Primer. Aprovar la realització dels projectes que es relacionen a càrrec del FONS 
ESTATAL PER A L’OCUPACIÓ I SOSTENIBILITAT LOCAL, com a continuació de 
l’acord del Ple de l’Ajuntament de 29 de desembre de 2009: 
 
A) Finançament de projectes d’inversió 
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22. Subministrament de material informàtic (Hardware i Software) per donar suport a 
l’administració electrònica: 

• Import estimat:   66.000,00 euros 
• IVA 16%: 10.560,00 euros 
• Import IVA inclòs:  76.560,00 euros. 

 
23.  Millora ecològica i paisatgística de l’arbrat i verd urbà de Cala Magrana, Cala 
Anguila, Cala Mendia i s’Estany den Mas i seguretat vial a s’Estany den Mas: 

• Pressupost total, IVA inclòs: 83.370,00 euros (inclou la inversió i la redacció i 
direcció del projecte). 

 
Segon. Sol·licitar al Ministeri de Política Territorial el finançament de les obres 
assenyalades. 
 
 
5. Aprovació definitiva de l’estudi de detall d’implantació d’equipament públic 
illeta situada als carrers Lepant, Sant Antoni, Jordi Sureda i Músic Antoni J. Pont, 
de Manacor 
 
Proposta de la batlia de 5 de gener de 2010 sobre aprovació definitiva de l’estudi de 
detall redactat per l’arquitecte municipal Sr. Joan Pascual Femenías per a la implantació 
d’equipament públic a la illeta situada als carrers Lepant, Sant Antoni, Jordi Sureda i 
Músic Antoni J. Pont, de Manacor. 
 
El Sr. Amer Artigues explica la proposta. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
1. Aprovar definitivament l’estudi de detall redactat per l’arquitecte municipal, Sr. Joan 
Pascual Femenias, per a la implantació d’equipament públic a la illeta conformada pels 
carrers Lepant, Sant Antoni, Jordi Sureda i Músic Antoni J. Pont de Manacor, per 
projectar-hi un edifici destinat a local social per a gent gran de Manacor i delegació de 
l’Institut de Serveis Socials i Esportius de Mallorca. 
 
2. Publicar l’acord d’aprovació definitiva en el Butlletí Oficial de les Illes Balears. 
 
3. Remetre una còpia de l’expedient a la Comissió Insular d’Ordenació del Territori, 
Urbanisme i Patrimoni del Consell Insular de Mallorca. 
 
 
6. Moció del Grup Municipal Socialista per a la convocatòria de la Comissió de 
Cultura 
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Moció presentada pel Grup Municipal Socialista per a la convocatòria de la Comissió de 
Cultura de data 9 de desembre de 2009, amb el número 18741 del RGE: 

 
“El Ple de l’Ajuntament de Manacor va acordar la periodicitat de convocatòria de 
les diferents comissions.  L’acord estableix que la periodicitat de la Comissió de 
Cultura és mensual, per la qual cosa s’ha de reuní de forma ordinària, al manco, 
una vegada al mes.  En aquests moments, no s’està complint l’acord del Ple, perquè 
la Comissió no ha estat convocada en una sèrie de mesos. 
 
Per altra banda, s’han produït una sèrie d’esdeveniments, protagonitzats per una 
plataforma de ciutadans, reclamant el canvi de nom dels carrers franquistes i 
relacionats amb la Guerra Civil. En relació a aquest fet, el Ple del mes d’octubre 
del 2008 va acordar, per majoria, substituir els noms dels carrers que al·ludeixen o 
expliciten la Guerra Civil o la Dictadura, en base a una proposta elaborada i 
consensuada per la Comissió de Cultura. 
 
Finalment, hi ha altres qüestions que afecten a l’esmentada comissió com és la 
gestió del Museu d’Història de Manacor. Aquest tema va ser tractat en una 
comissió de cultura, que es va convocar de manera urgent, per informar sobre el 
Pla Director del Museu i la urgència per a la seva aprovació.  Des de les hores, no 
s’ha portat a aprovació el Pla Director i tampoc no s’ha informat als membres de la 
comissió quines n’han estat les causes. 
 
Per tot aquests aspectes exposats, el Grup Municipal Socialista presenta al Ple de 
l’Ajuntament, per a la seva aprovació, els següents: 
 
ACORD: 
 
1. La presidenta de la Comissió de Cultura convocatòria la Comissió de Cultura 
respectant la periodicitat establerta pel acord de Ple. 
 
2. La presidenta de la Comissió de Cultura convocarà la Comissió de Cultura per 
donar compliment a l’acord de Ple del ple del mes d’octubre de 2008, en el que 
s’estableix que l’Ajuntament de Manacor substituirà els noms dels carrers que 
al·ludeixen o expliciten la Guerra Civil o la Dictadura, en base a una proposta 
elaborada i consensuada per la Comissió de Cultura. 
 
3. La presidenta de la Comissió de Cultura convocarà la comissió per informar i 
aprovar, si és el cas, sobre l’estat actual del Pla Director del Museu d’Història de 
Manacor. 
 
Manacor, 9 de desembre de 2009.  Signat. Júlia Roman Quetglas, portaveu del 
Grup Municipal Socialista”. 
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La Sra. Roman Quetglas retira la moció perquè s’ha convocat la Comissió Informativa 
de Cultura. 
 
 
7. Moció dels Grups PP i AIPC per a la rehabilitació integral del CP Mestre Pere 
Garau o construcció d’una escola nova a son Macià 
 
Moció dels Grups PP i AIPC per a la rehabilitació integral del CP Mestre Pere Garau o 
construcció d’una escola nova a son Macià de data 30 de desembre de 2009, núm. 19743 
del RGE: 
 

“El CP Mestre Pere Garau de son Macià, malgrat les intervencions de manteniment 
que du a terme l’Ajuntament de Manacor, necessita una rehabilitació integral o, si 
aquesta no és factible, es fa necessària la construcció d’una escola nova. 
 
L’Ajuntament de Manacor, el mes de març de 2008, va dirigir un escrit a la 
Conselleria d’Educació sol·licitant informació sobre l’ampliació, reforma i 
adaptació del CP Mestre Pere Garau.  En data 10 d’abril de 2008 va entrar a 
l’Ajuntament la resposta de la Conselleria on ens feien saber que el Pla 
d’Infraestructures educatives per al bienni 2008/2009 estava tancat, però que 
tendrien en compte les necessitats d’aquest centre al Pla d’Infraestructures 
educatives per al bienni 2010/2011. 
 
Dia 9 de novembre de 2009 la regidora d’Educació de l’Ajuntament de Manacor va 
remetre un altre escrit al Conseller d’Educació, Sr. Bartomeu Llinàs, demanant que 
ens informés si finalment s’havia inclòs la reforma o construcció d’una escola nova 
a son Macià al Pla d’Infraestructures educatives per al bienni 2010/2011. 
 
Així mateix, la regidora d’Educació va remetre un altre escrit en data 20 de 
novembre de 2009 al director general de planificació i centres demanant si la 
reforma de l’escola o construcció d’una escola nova a son Macià estava inclòs al 
Pla d’Infraestructures educatives per al bienni 2010/2011 i demanant, a la vegada, 
si ens podien informar de les característiques general del projecte per l’esmentada 
escola. 
 
Davant la manca de resposta als dos escrits darrers, el Grup Parlamentari Popular 
va presentar una esmena als pressupostos de la Comunitat Autònoma en el sentit 
d’incloure una partida de 2.000.000 € per a la reforma o construcció d’una escola 
nova a son Macià.  Esmena que fou votada en contra per tots els partits que 
conformen el Pacte de Govern. 
 
Dia 29 de desembre de 2009 el Grup Parlamentari Popular va enregistrar al 
Parlament de les Illes Balears una proposició no de llei demanant que el Parlament 
de les Illes Balears insti al Govern de les Illes Balears a que dins l’any 2010 habiliti 



 11

la partida pressupostària adient per tal d’iniciar dins l’exercici 2010 la rehabilitació 
del CP Mestre Pere Garau o la construcció d’una escola nova a son Macià. 
 
Per tot això, i considerant que aquesta escola necessita una intervenció urgent, és 
pel que presentam aquesta moció al PLE amb el següent Acord: 
 
Instar al Govern de les Illes Balears a que dins l’any 2010 habiliti la partida 
pressupostària adient per tal d’iniciar dins aquest mateix exercici la rehabilitació 
integral del CP Mestre Pere Garau o, si aquesta no és factible, la construcció d’una 
nova escola a son Macià. 
 
Manacor, 30 de desembre de 2009. Els portaveus dels Grups Municipals PP, 
AIPC”. 

 
La Sra. Riera Mascaró exposa la moció presentada. 
 
La Sra. Roman Quetglas demana si és possible presentar una esmena a la moció.  
Critica que l’Ajuntament hagi prioritzat la creació d’un centre a Manacor i un altre a 
Porto Cristo en lloc del centre escolar de Pere Garau, que té problemes d’accessibilitat, 
no disposa de gimnàs ni de sala multiusos, etc.  Posa de relleu que el fet que no s’hagin 
incloses les obres del Centre Pere Garau en els Plans 2009 i 2010, ha estat una errada, 
tant de l’Ajuntament com de la Conselleria d’Educació.  Considera que s’hauria de 
destinar una partida del Pla Estatal per a l’Ocupació i la Sostenibilitat Local 2010 a la 
reforma de l’escola Pere Garau.  
 
El batle no accepta l’actitud insultant de la Sra. Roman Quetglas i critica que vulgui 
construir un pavelló esportiu en una zona verda.  A més, acusa a la Sra. Roman 
Quetglas de no actuar amb responsabilitat perquè hagués pogut presentar la moció 
dintre el termini i, per altra banda, no s’accepten les esmenes “in voce”.    Destaca que 
l’Ajuntament sempre ha prioritzat l’execució de la construcció d’un nou centre escolar a 
son Macià en el mateix lloc que actualment s’ubica Pere Garau, però això és una 
competència de la Conselleria d’Educació, governada pel PSOE.   No comparteix el 
criteri del Conseller d’Educació de no prioritzar la construcció d’aquesta escola, i espera 
que, amb la incorporació de romanents d’enguany, l’execució d’aquestes obres sigui 
una realitat. 
 
El Sr. Gayà considera que el batle actua amb demagògia.  Posa de relleu que s’hauria de 
millorar el finançament de les Illes Balears i que no es pot complir per culpa dels dos 
grans partits, el PP i el PSOE.   Reprova que durant la passada legislatura el PP posés la 
mà en el calaix de l’administració pública. 
 
La Sra. Julve Caldentey afirma que el mal estat de l’escola Pere Garau ve de molt 
enrera, si bé apunta que donarà suport a la moció. Creu que l’escola o s’ha de rehabilitar 
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totalment o se n’ha de fer una de nova.  Demana als grups polítics que deixen de fer 
política en temes educatius.   
 
La Sra. Roman Quetglas demana respecte al Sr. batle, al considerar que, quan ella ha 
intervingut, la fet d’una forma totalment adequada.  No accepta l’acusació 
d’irresponsabilitat vessada pel Sr. batle.  Insisteix que el Pla E recull la possibilitat de 
construir escoles i que l’Ajuntament té la responsabilitat de fer inversions en els centres 
escolars.  Critica al batle d’actuar amb demagògia i d’insultar. 
 
El batle respon a la Sra. Roman Quetglas que les obres de Pere Garau no es poden 
incloure en el Pla Espanya segons un informe jurídics dels tècnics municipals, ja que les 
obres incloses en aquest Fons Estatal s’han de pagar el 100%  de la totalitat, i, a més a 
més, han de finalitzar-se el 31 de desembre d’enguany, la qual cosa és impossible.  
Retreu a la Conselleria d’Educació que no hagi complit un conveni subscrit amb 
l’Ajuntament de Manacor per construir un pavelló poliesportiu a l’IES de son Fangos.     
Al Sr. Gayà li manifesta que està d’acord que Madrid ens maltracta i que, pel que fa, al 
qüestionament del Govern de l’anterior legislatura, li recorda que, quan s’acabin les 
obres de son Espases, s’hauran incrementat amb més d’un 100% 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Instar al Govern de les Illes Balears a que dins l’any 2010 habiliti la partida pressupostària 
adient per tal d’iniciar dins aquest mateix exercici la rehabilitació integral del CP Mestre 
Pere Garau o, si aquesta no és factible, la construcció d’una nova escola a son Macià. 
 
 
Mocions d’urgència: 
 
I. Moció de la batlia sobre gestió a la Fundació IBIT per a l’aplicació de la Llei 
d’administració electrònica 

 
“La Llei 11/2007, de 22 de juny, d’accés electrònic dels ciutadans als serveis 
públics, implica una transformació importantíssima de les relacions entre els 
ciutadans i les administracions públiques, la qual cosa obliga a l’Ajuntament de 
Manacor, a l’igual que a les altres administracions, a realitzar totes les reformes 
necessàries per fer efectiu els drets dels ciutadans envers a l’administració.  Per 
aquest motiu, l’Ajuntament de Manacor, en el Ple de 29 de desembre de 2009, 
aprovà el projecte de modernització de l’administració municipal, el qual només 
desplega una fase d’aquest procés;  ara bé, per fer efectiu aquest projecte es 
necessita la col·laboració de la Fundació Illes Balears Innovació Tecnològica 
(IBIT). 
 
Cal recordar, que els tècnics municipals han estudiat les dues plataformes més 
importants per al desplegament de la Llei 11/2007, la del SIGEM (impulsada per 
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l’Administració General de l’Estat) i la plataforma denominada ANIBAL 
(desplegada pel Govern de les Illes Balears);  els quals han indicat que la millor 
alternativa per a l’Ajuntament és la que està executant el Govern de les Illes, 
entre altres motius per la proximitat que suposarà aquesta administració per la 
resolució dels problemes que es plantegin durant la implantació i continuació de 
l’administració electrònica. 
 
La Plataforma ANIBAL, desenvolupada per l’IBIT, en la qual el Govern de les 
Illes Balears disposa de més del 50% del patrimoni fundacional, pot ser objecte 
de l’encomana de gestió per part de l’Ajuntament de Manacor per efectuar les 
tasques de redacció del projecte i plec de prescripcions tècniques, així com del 
control de l’execució d’aquest projecte. 
 
La Secretaria general de l’Ajuntament ha informat favorablement la possibilitat 
d’encomanar la gestió del suport per a la implantació de l’administració 
electrònica en aquesta primera fase, i existeix l’aplicació pressupostària 
suficient. 
 
Per tot això, PROPÓS: 
 
Primer. Encomanar a la Fundació Illes Balears Innovació Tecnològica (IBIT) la 
gestió de:  

1. redacció del projecte global d’implantació de la Llei 11/2007. de 22 de 
juny. 
2. redacció del plec de condicions de la fase prèvia del projecte 
d’implantació (projecte inclòs en el Fons Estatal per a l’Ocupació i la 
Sostenibilitat  Local). 
3. seguiment i control de l’execució de la fase prèvia del projecte 
d’implantació (projecte inclòs en el Fons Estatal per a l’Ocupació i la 
Sostenibilitat Local). 

 
Segon. Autoritzar la despesa de 23.548,68 euros, d’acord amb el pressupost 
remés per la Fundació IBIT,  
 
Manacor, 11 de gener de 2010.  El batle. Antoni Pastor Cabrer”. 

 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat declarar d’urgència i: 
 
Primer. Encomanar a la Fundació Illes Balears Innovació Tecnològica (IBIT) la gestió 
de:  
 

1. redacció del projecte global d’implantació de la Llei 11/2007. de 22 de juny. 
2. redacció del plec de condicions de la fase prèvia del projecte d’implantació 

(projecte inclòs en el Fons Estatal per a l’Ocupació i la Sostenibilitat  Local). 
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3. seguiment i control de l’execució de la fase prèvia del projecte d’implantació 
(projecte inclòs en el Fons Estatal per a l’Ocupació i la Sostenibilitat Local). 

 
Segon. Autoritzar la despesa de 23.548,68 euros, d’acord amb el pressupost remés per la 
Fundació IBIT,  
 
 
II. Moció del Grup Municipal Socialista per incloure una inversió procedent del Pla 
E 2010 a l’Escola Mestre Pere Garau (Son Macià) 
 
Moció que presenta el Grup Municipal Socialista per incloure una inversió procedent del 
Pla E 2010 a l’Escola Mestre Pere Garau (Son Macià): 
 

“L’Escola Mestre Pere Garau (Son Macià) dóna servei a la població educativa dels 
nuclis de son Macià, Cales de Mallorca, Cala Murada, Porto Cristo i Manacor.  Es 
tracta d’0una construcció de l‘any 1976 que a l’actualitat presenta importants 
deficiències tant a nivell estructural com d’infraestructures: no disposa de les 
condicions d’accessibilitat, manquen gimnàs, sala multiusos, menjador i biblioteca. 
A més, la manca d’espai ha estat suplida amb la instal·lació de tres aules 
prefabricades, dues d’elles de 2009. 
 
Des del curs 2000-2010 l’equip educatiu i l’associació de pares i mares han 
denunciat a les institucions pertinents l’estat de degradació i les mancances 
relaciones, sense que hi hagi hagut respostes adequades, tant per part de 
l’Ajuntament com per part de la Conselleria d’Educació. 
 
Per tal de fer front a l’actual situació de paralització econòmica, el Govern de 
l’Estat ha considerat necessari adoptar mesures immediates de generació 
d’ocupació i d’incentivació econòmica. Per tot això, ha tornat a dipositar la 
confiança amb els ajuntaments aprovant un nou Fons Estatal per a l‘Ocupació i 
la Sostenibilitat Local.  Aquests fons, dotat amb 5.000 milions d’euros té dos 
objectius fonamentals: d’una banda, incrementar la inversió pública a l’àmbit 
local mitjançant actuacions generadores d’ocupació en obres de nova 
planificació i d’execució immediata que siguin de competència municipal, i 
contribuir a la sostenibilitat social i medioambiental.  Al municipi de Manacor 
corresponen més de 5 milions d’euros, amb els quals s’hauran de finançar 
projectes necessaris, amb projecció de futur, i que responguin a les línies 
d’inversió previstes en el Pla Estatal. 
 
Donat que els centres d’infantil i de primària depenen dels ajuntaments i vist que 
el Fons Estatal per a l’Ocupació i la Sostenibilitat Local 2010 preveu la 
destinació de fons per a la “construcció, adequació, rehabilitació o millora de 
centres educatius” (Proyectos y ejemplos de actuaciones financiables, 
Federación Española de Municipios y Provincias, pàg. 21), consideram que 
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l’Ajuntament de Manacor hauria d’assumir la seva responsabilitat vers l’escola 
de primària de son Macià i fer-hi una inversió adequada per tal de resoldre les 
mancances que pateix des de fa prop de deu anys.  A més, tenint en compte que 
s’han destinat inversions al manteniment d’altres centres d’infantil i de primària 
del municipi de Manacor. 
 
Per tot això, el Grup Municipal Socialista proposa al Ple de l’Ajuntament de 
Manacor el següent acord: 
 
L’Ajuntament de Manacor destinarà una partida procedent del Fons Estatal per a 
l’Ocupació i la Sostenibilitat Local 2010 (PLA E 2010) a l’escola Mestre Pere 
Garau (Son Macià) per al a construcció d’un pavelló destinat a gimnàs, amb 
banys i vestidors, i aules multiusos. 
 
La portaveu del Grup Municipal Socialista.  Júlia roman Quetgles. Manacor, 11 
de gener de 2010”. 

 
La Sra. Roman Quetglas estima que és urgent l’aprovació de la urgència de la moció 
perquè es pugui incloure en el Fons Estatal per a l‘Ocupació i la Sostenibilitat Local 
2010. 
 
Sotmeta a votació la urgència d’aquesta moció, resulten nou a favor (Grup Municipal 
Socialista, ALM-UM i PSM-Esquerra-Verds)  i dotze en contra (PP i AIPC), per la qual 
cosa no se declara la seva urgència. 
 
 
El president aixeca la sessió, de la qual estenc aquesta acta. 
 
 
El secretari general     El batle president 
 
 
 
Antoni Benlloch Ramada    Antoni Pastor Cabrer 
 
 
 
 
 


